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Tillgänglighetsrådet 

Plats och tid Kommunhuset, Tjädern, kl. 13:00–15:00 

Beslutande Lennart Raswill (C), Ordförande 
Ellen Eriksson (S), 2:e vice ordförande 
Lena Holmgren (S), tjänstgörande ersättare 

Övriga deltagande Ingela Andersson, PRO Fors  
Per-Ivar Johansson, SPF Östjämtland 
Thomas Lindqvist, SKPF Hammarstrand 
Lennart Hobring, PRO Ragunda § 1-4 
Göran Holm, PRO Stugun 
Leif Forsgård, Riksförbundet HjärtLung 
Karl-Erik Eklund, Hörselskadades riksförbund 
Sara Sedin, kommunsekreterare 
Maria Stafverfeldt, samhällsplanerare 
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TR § 1 Föregående protokoll 

Tillgänglighetsrådets beslut 
Ordförande öppnar mötet och hälsar välkommen.  

Tillgänglighetsrådet har ej fått föregående protokoll, därför avhandlas detta vid 
nästa möte.  

Tillgänglihetsrådet utser Thomas Lindqvist, SKPF  att tillsammans med 
ordförande justerar protokollet.  
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TR § 2 Information från ordförande 

Tillgänglighetsrådets beslut 
Ordförande Lennart Raswill (C) informerar om vad som händer inom 
kommunen. Däribland om:  

• Arbetet med lokaler till Järåskolan  
• Arbetet som ska påbörjas med framtida lokaler för Anders-Olofskolan  
• IVOs rapport om särskilda boenden i kommunen  
• Befolkningsminskning i Ragunda kommun 
• Budgetarbete för 2024 som startats 

Ingela Andersson undrar om medelålder på boenden. Ordförande tar med sig 
frågan till nästa möte.  

Ingela Andersson frågar om planer trygghetsboende i Bispgården. Ordförande 
svara att det pågår diskussioner om trygghetsboenden på flera möjliga platser 
kommunen.  
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TR § 3 Information från verksamheterna 

Tillgänglighetsrådets beslut 
Maria Stafverfeldt, byggingenjör på bygg- och miljöenheten informerar om arbetet 
med kommunens översiktsplan med fokus på tillgänglighet. Däribland om:  

• Vad en översiktsplan är syftet med den samt arbetet med att ta fram en ny 
översiktsplan som just nu pågår 

• lagar och krav som finns på översiktsplanen 
• De delar av översiktsplanen som speciellt fokuserar på tillgänglighet är Kultur 

och fritid, Vård och omsorg, Hållbar mobilitet och Offentliga rum och 
livsmiljöer 

• Samrådet där kommuninvånarna kan komma med synpunkter på den nya 
översiktsplanen 

  

Lennart Hobring, lyfter att det inte finns busslinje till Nyviksvägen och problem 
med snöröjning på trottoarerna längs Centralgatan i Hammarstrand.  

Karl-Erik Eklund föreslår att det ska läggas till översiktsplanen att det ska finnas 
hörselslingor i alla skolsalar.  

Thomas lyfter att det har skett olyckor med rullatorer på planen framför Satelliten 
på grund av dålig sandning.  

Lennart Hobring lyfter att handikapparkeringarna utanför Konsum i 
Hammarstrand används av personer utan tillstånd. Karl-Erik Eklund frågar om 
kommunen har avsatt pengar för att själva kunna bötfälla felparkerade bilar. 
Ordförande tar med frågan till nästa möte.  

Karl-Erik lyfter att hastighetsbegränsningen borde sänkas till 30 kilometer i 
timmen utanför affären i Bispgården. Ordförande svarar att det inte är kommunen 
som sätter hastigheten på den vägen.  
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TR § 4 Information för föreningarna 

Tillgänglighetsrådets beslut 
Ordförande Lennart Raswill (C) ber de närvarande berätta om sina verksamheter 
och vilka frågor de vill att rådet ska behandla framöver.  

Riksförbundet HjärtLung  
Leif Forsgård berättar att föreningen har fått flera nya medlemmar på sistone.  

PRO Stugun  
Göran Holm berättar att verksamheten är i gång efter pandemin och att de brottas 
med höjda elpriser och högre hyra under 2023.  

PRO Ragunda 
Lennart Hobring berättar att medlemsantalet sjunker och om svårigheter med 
ökade kostnader för föreningen. Krympande medlemsantal leder till svårigheter 
att hitta personer till valberedning mm i föreningen.  

HRF 
Karl-Erik Eklund berättar om svårigheter med att hitta engagerade att ställa upp 
på uppdrag föreningen. Frågar om kommunens hörselombud har fått utbildning i 
hörselslingor och nyare tekniska hjälpmedel. Ordförande tar med frågan till nästa 
möte.  

SKPF Östjämtland 
Per-Ivar Johansson berättar att föreningen har ökat medlemsantal, vilket delvis 
kan bero på att SKPF i Stugun har lagts ner. Vidare om aktiviteter som har hållits i 
föreningen och planer på en resa för medlemmarna.  

PRO Fors 
Ingela Andersson berättar om aktiviteter som anordnats, bland annat loppis, boule 
och uppvaktning av 100-åringar. Föreningen upplever svårigheter med att tillsätta 
alla poster. Önskar att kommunen håller bättre ordning i aktivitetsparken, vissa 
gångar är igenvuxna och högt gräs.  Ingela efterlyser Hjärt-och 
lungräddningsutbildning och får tips från övriga deltagare.  

SKPF Hammarstrand 
Thomas Lindqvist berättar att att föreningen har svårt att värva medlemmar i 
Hammarstrand och om två anordnare resor förra året då ingen i lokalföreningen 
anmält intresse.  
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TR § 5 Övriga frågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 
Karl-Erik Eklund lyfter att kommunens telefonsvarare är otydlig och att flera 
knapptryck krävs för att ta sig fram.  

Lena Holmgren (S) tar upp att boende i Stugun har hört av sig till kommunen för 
att fråga hur hemlarmen kommer att fungera då kopparnäten läggs ned men att 
man inte fått återkoppling från kommunen. Ordförande tar med frågan till nästa 
möte.  

Lena Holmgren (S) berättar att Stugubyns framtid kommer att bjuda in alla 
pensionärsorganisationer i kommunen till möte torsdagen den 1 juni 2023.  

Göran Holm frågar varför inte representanterna för föreningarna i 
tillgänglighetsrådet inte får arvode. Ordförande tar med frågan till nästa möte.  
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